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HIREK
EBBEN A SZÁMBAN:

Ács	valamit	visszakapott	ezzel	a	beruházással
Magyarország	legnagyobb	és	legmodernebb	uborkatermesztő

üvegháza	épült	meg	városunkban

Városháza Európa legmodernebb 

üvegháza épült meg Ácson, indul az 

uborka termesztés Véget ért az 

önkormányzati ciklus, képviselők és 

a polgármester értékelnek
Ácsi Majális  Érdekességek Riportok  

Rövid hírek  Pünkösdre Föld Napja

készülve Előadás a stroke-ról

ezt a fajta segítségégnyújtást, hogy minél több termelő és 
feldolgozó cég tudjon szárnyat bontani.

Az Ernőmajori beruházás nem jöhetett volna létre, ha a vá-
ros nem építi meg az oda vezető utat, biztosítva az alap infra-
struktúrát, ezért érdemes volt mellette érvelni és harcolni – 
mondta el az Ácsi Híreknek Dr. Szentirmai István polgármes-
ter, aki azt is hozzátette, hogy Ács valamit visszakapott ezzel a 
beruházással, ami évtizedekkel ezelőtt büszkeségre adott 
okot. Akkor a cukorgyár miatt lehettünk büszkék a városunkra, 
most pedig azért, mert egy újabb világszínvonalú cég telepe-
dett le nálunk, ami a befektető részéről a bizalmat, a város-
vezetés részéről pedig az igyekezetet mutatja, hogy akarunk 
felzárkózni, hogy akarunk egy stabil és jobb jövőt!

Május 17-én került sor az ünnepélyes avatásra a beruházó 
cég, az önkormányzat és Nagy István agrárminiszter közremű-
ködésével.

6,5 hektáron termel az üzem, megújuló energiát használva 
és évente legalább 12 millió darab kígyóuborka terem majd az 
üvegházban. 6 milliárd forint értékű befektetést hozott ide a 
tulajdonos, aki az átadón hangsúlyozta: Európában sehol nincs 
olyan kedvező feltétel együttes az agrárberuházásokhoz, 
mint Magyarországon. Ennek egyik lába az önkormányzati 
hozzáállás, ami Ács esetében példás volt – hangzott el –, a má-
sik a kedvező hitelkonstrukció, amit ma egy agráripari cég 
igénybe vehet, a harmadik tényező pedig, hogy a magyar ál-
lam és agrárpolitika az EU-ban itt segíti a legjobban a kertésze-
ti beruházások létrejöttét. A magyar kormány csúcsra emelte 
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Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok 2024. évi szolgáltatási 
terve, a 2024-2028 évek képzési terve, valamint a 2024. évi 
beiskolázási terve.

· A Képviselő-testület döntött arról, hogy mivel a kiírt 
felhívásra pályázat nem érkezett, továbbra is Balogh Attila 
programszervezőt bízza meg az Ácsi Bartók Béla Művelődési 
Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok Szervezeti és Működési 
Szabályzatában foglalt helyettesítési rend alapján az Ácsi 
Bartók Béla Művelődési Ház, Könyvtár és Városi Sportcsarnok 
intézményvezetői feladatainak ellátásával. Vezetői megbízá-
sa, határozott időre, 2024. május 1-től 2024. augusztus 28-ig 
szól, munkabére 648,000,- forint/hó.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatá-
rozta, hogy a helyi közutak forgalomtechnikai nyilvántartásá-
nak elkészítésére és a forgalomtechnikai rend felülvizsgála-
tára vonatkozóan szerződést köt az Útterv Mérnöki Szolgálta-
tó és Kereskedelmi Kft (2800 Tatabánya, Béla király körtér 24. 
I/2) céggel 7,700,000,- +ÁFA, bruttó 9,779,000,- forint összeg-
ben. A nyilvántartás készítése két részletben történik. A mű-
szaki adatok, a szintbeni közúti-vasúti kereszteződések és a 
gyalogos vasúti átjárók adatai, a kijelölt gyalogos-átkelőhe-
lyek adatai, a tömegközlekedéssel érintett útvonalak és a 
megállóhelyeik adatai tekintetében az elkészítés határideje 
2024. október 31., ellenértéke 3.850.000 Ft +27 % ÁFA, előtel-
jesítés lehetséges, a 2024. évi költségvetési tartalék terhére. A 
közúti jelzések és a forgalmi rendet befolyásoló építmények 
nyilvántartási adatai és a forgalmi rend felülvizsgálat elkészí-
tési határideje 2025.03.31., ellenértéke 3.850.000 Ft +27 % 
ÁFA, 2025. évi teljesítéssel, a 2025. évi költségvetés terhére. 
Felhatalmazta a polgármestert a szerződés aláírására.

· A városban egyre több támogatásra, gondozásra ápo-
lásra szoruló idős él. Az idősek körében egyre inkább romlik az 
egészségi állapot és egyre magasabb gondozási szükséglettel 
keresik fel a Szociális Alapszolgáltatási Központot. Városunk 
idősbarát szemlélete felveti az elérhető szolgáltatások 
kibővítési lehetőségének a vizsgálatát. Jelenleg nem érhető el 
Idősek Otthona a városban. A bentlakásos idősotthoni ellátás 
megszervezése magas költségigényeket vet fel, viszont az 
elmúlt tizenöt évben nem volt lehetőség normatív támogatás 
igénybevételével új férőhelyek kialakítására, és erre jelenleg 
sincs lehetőség. A Banai Szent Antal Idősek Otthona 2026. 
augusztusáig tartja fenn szolgáltatásait. Az Idősek Otthona 
fenntartója felkereste Városunkat a feladat átvállalásának 
lehetőségével. Az intézmény jelenleg 16 férőhelyen nyújt 
szolgáltatást állami támogatással és további 3 férőhelyen 
normatíva támogatás nélkül. A Képviselő-testület felkérte Ács 
Város Polgármesterét és az ÁSZAK intézményvezetőjét, hogy 
egy költségvetéssel ellátott műszaki koncepciótervet és egy 
szakmai, pénzügyi tanulmányt készíttessenek el, szakértők 
bevonásával, 2024. december 31-ig, a Banai Szent Antal Idő-
sek Otthona által felajánlott 16 férőhelyes állami támogatás-
sal finanszírozott szolgáltatásának átvételéről. 

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
döntött arról, hogy Ács belterület 46/2 helyrajzi számú köz-
területet Bóbita köz-ként, az Ács belterület 1794 helyrajzi 
számú és Ács külterület 0392/33 helyrajzi számú közutat és 
közterületet Patzenhofer Konrád út-ként nevezi el. 

· Ács Város Önkormányzata a településrendezési terv 
módosításának eljárása során a településtervek tartalmáról, 
elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint egyes te-
lepülésrendezési sajátos jogintézményekről szóló 419/2021. 
(VII. 15.) Korm. rendeletben leírtak szerint lakossági fórum ke-
retében tájékoztatta a partnereket. Ács Város Önkormányzat 
Képviselő-testülete a lakossági fórumon készült jegyzőkönyv 
tartalmát megismerte és megállapította, hogy a partnerek 
részéről a módosítással kapcsolatban észrevétel, javaslat nem 
volt. A partnerségi eljárást lezárta.

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 
április 24-én tartotta soron következő testületi ülését, melyet 
a helyi kábel TV is közvetített. 

2024. április 24-én hozott határozatok:
· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatá-

rozta, hogy az Önkormányzat és a Kardirex Egészségügyi Köz-
pont Győr Kft. között megkötött szerződést közös megegye-
zéssel akként módosítja, hogy bármely szerződő fél jogosult a 
szerződést 90 napos felmondási határidővel, indokolási köte-
lezettség nélkül, írásban felmondani. A módosítás hatályba 
lépése 2024. május 1.

· A Képviselő-testület elhatározta, hogy a Komárom-
Esztergom Vármegyei Rendőr-főkapitánysággal támogatási 
szerződést köt az Ács, Fő u. 5 sz. alatti, az Ács- Bábolna Ren-
dőrörs épületében megvalósítandó, szolgáltatás fejlesztés-
ről. A célzott támogatás összege nettó 143.700 Ft + 27 % ÁFA 
bruttó 182.499 Ft. Az önkormányzat a megvalósított, elké-
szült vagyonelemet adja át. 

· A Testület elhatározta, hogy a Polgárok, egyenlőség, 
jogok és értékek program (Citizens, Equality, Rights and 
Values - CERV) keretében meghirdetett Testvértelepülési kap-
csolatok pályázati felhívásra pályázatot nyújt be. A projekt 
utófinanszírozású, 100 % támogatási intenzitású, melynek 
összköltsége 30.450 EURO.

· A Tatabányai Tankerületi Központ pályázatot nyújtott 
be a vagyonkezelésében lévő, az Ács, Fő u. 88. sz. alatt talál-
ható, önkormányzati tulajdonú iskola épületére a Top Plusz 
3.3.3-23 kódszámú „Köznevelési infrastruktúra fejlesztés” el-
nevezésű pályázat keretében. A pályázat melléklete az épület 
tulajdonosának a fenntartási időszak végéig szóló hozzájáruló 
támogató nyilatkozata, melyet a Képviselő-testület jóváha-
gyott. Továbbá elfogadásra került egy szándéknyilatkozat, 
mely szerint a pályázat pozitív elbírálása esetén a megvalósí-
tás szakaszában, a kivitelezés költségeihez Ács Város Önkor-
mányzata bruttó 40 millió forint forrás biztosításával hozzájá-
rul, melynek részleteiről és a két egyenlő (tervezetten a 2026. 
és a 2027. költségvetési évet terhelő) részletben megfizetni 
kívánt támogatás felhasználásáról a projekt kedvezménye-
zettjével együttműködési megállapodást köt.

· Elfogadásra került az Ácsi Szociális Alapszolgáltatási 
Központ 2023. évi feladatainak ellátásáról szóló beszámoló, a 
2023. évi gyermekjóléti és gyermekvédelmi feladatok ellátá-
sáról szóló beszámoló, az Ácsi Hírek szerkesztőségének beszá-
molója, valamint az Ácsi Városi Televízió szerkesztőségének 
beszámolója.

· A Képviselő-testület módosította a közösségi együtt-
élés alapvető szabályairól és elmulasztásának jogkövetkezmé-
nyeiről szóló 20/2023. (IX.29.) önkormányzati rendeletét, mi-
vel az a szankciótörvényben foglalt összegektől nem térhet el.  
A rendeletben eddig meghatározott értékhatárok természe-
tes személy esetén százezerről kétszázezerre, jogi személyek 
és jogi személyiséggel nem rendelkező szervezetek esetén 
egy millió forintról két millió forintra emelkedik.

· Ács városában a közétkeztetési szolgáltatást a Deli-
rest Kft végzi, melyre a megkötött szerződés 2024. augusztus 
31. napján lejár. A Testület elhatározta, hogy ajánlatokat kér 
be a kiszállított ételekkel közétkeztetési szolgáltatás nyújtá-
sára Ács város közigazgatási területén működő önkormány-
zati és állami fenntartású nevelési-oktatási és szociális intéz-
mények részére a Delirest Kft. (1117 Budapest, Irinyi József 
utca 4-20. B. ép. 5. emelet, Postacím: 1385 Budapest, Pf: 
884/7.), az Eatrend Arrabona Zrt. (9024 Győr, Hunyadi út 14., 
Leier Irodaközpont A. épület) és az Ördögkonyha Kft (9024 
Győr, Mészáros L. u. 10.) szállítóktól a főzőkonyhájukból kiszál-
lított ételekkel közétkeztetési szolgáltatás nyújtására. 

· Elfogadásra került az Ácsi Bartók Béla Művelődési 

Városházi hıŕek
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· Zárt ülésen a Képviselő-testület lakásbérleti jogvi-
szony meghosszabbításáról döntött.

2024. május 13. soron kívüli testületi ülés:
Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 2024. 

május 13-án soron kívüli testületi ülést tartott, amelyen a 
lemondott Szűcs Attila képviselő helyére a 2019. október 13. 
napján megtartott önkormányzati képviselők és polgármes-
ter választáson készült, a HVB által hitelesített szavazóköri 
eredmény jegyzőkönyve alapján az egyéni listán következő 
legtöbb szavazatot szerző Pappné Csere Gabriella esküt tett 
és részére átadásra került a képviselői mandátum.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatá-
rozta, hogy a 2941 Ács, Gárdonyi Géza utca 29. szám alatti, 
2579 hrsz.-ú ingatlan területén támogatja a területfelhasz-
nálási mód megváltoztatását kereskedelmi, szolgáltató gaz-
dasági területfelhasználásra. A településrendezési tervmódo-
sítási eljárás költségét a kérelmező viseli.

· Ács Város Önkormányzat Képviselő-testülete elhatá-
rozta, hogy az Ács, belterület 2444/2 hrsz.-ú ingatlan terüle-
tén támogatja a területfelhasználási mód megváltoztatását 
gazdasági területfelhasználásra. Az eljárás költségét a kérel-
mező viseli. 

· Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete 
elhatározta, hogy az Ács 0436/6 hrsz-ú, 0433/23 hrsz-ú, 
0471/16 hrsz-ú, 0486/7 hrsz-ú és a 404/270 hrsz-ú ingatlanok 
területén támogatja napelempark létesítését. A napelempark 
létesítéséhez szükséges településrendezési tervmódosítási 
eljárást elindítja, azzal a kikötéssel, hogy annak költségét a 
Helionery Mir Kft. viseli.

· Szűcs Attila képviselő bejelentette, hogy 2024. április 
25-i hatállyal lemondott képviselői mandátumáról.

A� cs Város O� nkormányzati
képviselői mandátum átvétele

Dr. Szentirmai István polgármester köszöntője
az üvegház átadás alkalmából

Letette esküjét az önkormányzat 
újonnan belépő képviselője
PAPPNÉ CSERE GABRIELLA,
akinek jó munkát kívánunk!

fektetők érkezését, hiszen Ácson itt az 
Ernő majorban lévő termálvíz régóta tör 
fel a föld mélyéről. A termelőszövet-
kezeti időkben is fűtésére használta a 
kertészet, majd később magánkézbe 
került és sokáig így működött. De 10-20 
éve nem hasznosult semmilyen formá-
ban a melegvíz, mígnem újra szerepe 
lett és ez a hasznos és zöld energia nem 
vész kárba.

Tapasztalataim szerint a befektető 
cégben megjelenik a nagy szakmai tudás 
és az elkötelezettség, a kitűnő piac szer-
vezés. Önkormányzatunk pedig örül an-
nak, hogy ide települt a kertészet, és an-
nak is, hogy egy pályázat során az Ernő 
majorba vezető utat felújítottuk, így az 
első tárgyalások során tett ígéretünket, 
hogy az utat járhatóvá tesszük, be tud-
tuk tartani. A cég és az önkormányzat 
között nagyon jó a kapcsolat, amiben tu-
dunk segítünk egymásnak. Azt kívánom, 
hogy a kertészet jól és nyereségesen ter-
meljen, a kapcsolatunk pedig maradjon 
töretlenül ilyen remek, mint amilyen 
most!

Köszönöm városom nevében a bizal-
mat, mindenki munkáját, aki segítette a 
beruházást.

Miniszter Úr közreműködését külön 
köszönöm, s azt, hogy magyar állami for-
rások is megjelenhettek ebben a csúcs-
technológiával működő beruházásban.

Ács veszteségéből, ami a cukorgyár 
bezárásával érte, ismét sikerült lefaragni 
és ez városvezetőként számomra na-
gyon fontos!

Isten hozta Önöket Ácson, kívánom, 
hogy váltsa be minden közös reményün-
ket ez a kertészet!

veszteségeket elrakja jó mélyre a lelké-
ben és már egy új jövő irányába tekint, 
hogy pótolja mindazt, ami odaveszett.

Hát így vagyunk ezzel mi ácsiak is. 
Odaveszett a cukorgyárunk, meggyá-
szoltuk, sokáig kerestük az új lehetősé-
geket és nem is hagytuk veszni egyiket 
sem, ami kopogtatott nálunk, ahogy az 
Ácsi Termál-Kertészet Kft. sem. A Duna 
két partján élő magyar üzletemberek 
összefogtak és elhatározták, hogy egy 
üvegházat építenek – kb. 6 hektár nagy-
ságút – és kígyóuborkát termesztenek 
itt.

Természetesen örömmel vettük a be-

 Tisztelt Miniszter Úr!
Tisztelt Elnök Úr!
Tisztelt Megjelentek!

Néhány évtizeddel ezelőtt, ha Ács 
nevét kiejtették ennek az országnak bár-
mely pontján, nem sokat kellett gondol-
kozni senkinek sem, hogy hol rakták le a 
mi városunkat. Híresek voltunk mező-
gazdaságunkról, a feldolgozóiparról, 
Magyarország első cukorgyára épült 
meg itt és működött.

Aztán a folytatást is ismeri mindenki 
és erről nem igen szeretünk beszélni, 
mert az emberi természet olyan, hogy a 

(Folytatás	a	2.	oldalról)
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Napelem park épülhet, de csak kevésbé értékes területen!

Köszönjük
Százados Úr!

A Helionergy Mir Kft. azzal a kéréssel fordult önkormányzatunkhoz, hogy 
a rendezési tervünket módosítsuk, hogy napelem parkot tudjanak létesíteni. 
Kértük, hogy helyrajzi szám szerint sorolják fel a területeket és a tulajdono-
soktól szerezzenek be nyilatkozatot arra vonatkozólag, hogy eladják-e a terü-
letüket napelem park céljára.

A testület bizottsági ülésen tárgyalta a témát, ahol a bel és kültagok is 
kifejtették a véleményüket pro és kontra. A végén azokra a területekre enge-
délyeztük a rendezésiterv módosítást, amelyek rossz termőképességűek, 
nem tartoznak zöld folyosóba, ökológia szempontból nem fontos területek. 
Természetes, hogy a zöld energiát előnyben részesítjük, de csak a megfelelő 
helyen!

Szent György Nap a rendőri állomány 
tagjainak ünnepe is, és minden évben 
ezidőtájt a vármegyei önkormányzat is 
értékeli a legkiemelkedőbb munkát nyúj-
tó rendőröket, de lehetőséget kínál a vár-
megye települési önkormányzatainak is, 
hogy jutalmazzák a számukra legna-
gyobb szolgálatot tett egyenruhásokat.

A mai állománygyűlésen Ács Város 
Önkormányzata nevében magam is él-
tem ezzel a lehetőséggel, s Nyári Dávid 
rendőr százados – a Komáromi Rendőr-
kapitányság Bűnügyi Osztály alosztály-
vezető helyettesének – munkáját jutal-
maztam.

Százados Úr a településünkön elköve-
tett bűnestekben nyomozó munkájával 
nagymértékben hozzájárult az ügyek fel-
derítéséhez.

Köszönet érte!

Megígértük, megtet-
tük! Elkészült a Bóbita köz 
közvilágítása, amely része 
a köz felújításának. Ko-
moly probléma volt az itt 
közlekedők számára, 
hogy itt ezidáig egyál-
talán nem volt közvilá-
gítás.

Főként a téli időszak-
ban óvodába, iskolába, or-
vosi rendelőbe menet az 
ácsiakat hátrányosan 
érintette, hogy rende-
zetlen volt a helyzet. 
Hamarosan a köz térkö-
vezése is megvalósul, 
dolgozunk rajta!

Megújult a kosárpalánk alatti
burkolat

Dr. Szentirmai István polgár-
mester felajánlásából 2 millió 
forint értékben megújult a ko-
sárpalánk alatti rossz minőségű 
burkolat.

Polgármester Úr megválasz-
tása óta minden hónapban 
50.000 Ft-ot fizetett be az Ács 
Fejlődésért Alapítvány szám-
lájára, s ebből az összegből sike-
rült most megvalósítani a fej-
lesztést.

Elkészült a
Bóbita  köz
világítása
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A legfontosabbnak a hitelességet tartom, 
hogy amit mondok, azt őszintén is gondolom

DR. SZENTIRMAI ISTVA� N

Június 9-én lezárul a jelenlegi önkormányzati ciklus, és egy újabb veszi kezdetét, ami 5 évre szól majd. Soha 
nem mindegy egy település életében, hogy ki képviseli, és kik segítik ebben a minden szépsége mellett nehéz 
feladatban. A tét mindig nagy, és a ciklus végéhez érve általában a közhangulat is fokozódik, ahogy ez Ácson 
is érzékelhető. Az elmúlt közel 5 évről kérdezte lapunk Dr. Szentirmai István polgármestert.
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Alpolgármesteri ciklusértékelő
Mint ismert, június 9-én, egy napon tartják az önkormányzati és az európai parlamenti választásokat, így 

hamarosan újra a szavazóurnák elé járulhatnak többek között Ács polgárai is. A választásokhoz közeledve 
kértük, hogy az elmúlt öt év munkájáról egy ciklusértékelő keretein belül számoljon be Nagy Tamás alpol-
gármester úr.
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Szeretném megköszönni azt a megtisztelő bizalmat,
amit 2002 óta minden önkormányzati választáson

megkaptam az ácsi emberektől!
CSUKA LA� SZLO�

keresen vettük az akadályokat. A legfon-
tosabb, hogy a működés ebben az idő-
ben mindig biztos lábakon állt, likviditási 
problémák nem nehezítették a minden-
napok munkáját. Az intézményeink sta-
bil háttérrel és szakszerűen, a vezetők 
részéről nagy odafigyeléssel látják el fel-
adataikat, a munkájuk mellett még a kö-
zösségi szerepvállalásra is jut energiájuk. 
A város és annak civil szervezetei között 
jó az együttműködés, kölcsönösen segí-
tik egymást – ahogyan azt kell, és ennek 
vannak is szép eredményei. Sportot ked-
velőként, és mint egykori sportvezető 
szeretném, ha következő években sike-
rülne a két látvány sportágnak, a labda-
rúgásnak és kézilabdának kicsit előrébb 
lépni és a közel száz éves egyesület múlt-
jához méltó szinten szerepelni, erre lá-
tok esélyt és törekvést is a jelenlegi veze-
tés részéről. A legnagyobb feszültséget 

Örömmel vettem a felkérést és a le-
hetőséget, hogy képviselőként néhány 
mondatban összegezzem az elmúlt évek 
eseményeit és eredményeit. Számomra 
ez most azért is fontos, mert a következő 
választáson nem indulok, így egyenlőre 
lezárul egy 22 éves időszak az életem-
ben. Először is szeretném megköszönni 
azt a megtisztelő bizalmat, amit 2002 
óta minden önkormányzati választáson 
megkaptam az ácsi emberektől. Néha 
könnyebb volt néha nehezebb, de min-
dig igyekeztem ezt a munkámmal viszo-
nozni és a rám ruházott feladattal élni és 
tisztességgel elvégezni azt. 

Az elmúlt öt év sok munkát, számos 
megoldandó helyzetet hordozott, ám 
úgy gondolom, hogy a Hivatal munkatár-
saival a hátunk mögött, Polgármester Úr 
vezetésével és Jegyző Asszony iránymu-
tatásai szerint ezeket megoldottuk és si-
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Tisztelt Választópolgárok! Kedves A� csiak!

döntést hozzanak a választók, mely ma-
gában hordozza a békés együttműködés 
és a további fejlődés lehetőségét, a 
megválasztott vezetőknek pedig azt, 
hogy éljenek ezzel a lehetőséggel (ne 
visszaéljenek!) és munkájuk legyen ered-
ményes és sikeres.

 
Tisztelettel:
Csuka László
önkormányzati képviselő
2002-2024

ennek a beruházásnak az elkövetkező 
években. 

Zárszóként tisztelettel megköszö-
nöm Mindenkinek, akivel az elmúlt 22 év 
alatt együtt dolgozhattam Ács városá-
ért, képviselő társaimnak, polgármeste-
reknek, jegyzőknek, a Hivatal munkatár-
sainak, intézmények és civil szervezetek 
vezetőinek és természetesen minden 
ácsi embernek. Számomra rendkívül 
megtisztelő volt, köszönöm! 

Azt kívánom Ács városának, hogy 
2024. június 9.-én olyan felelősségteljes 

kiváltó esemény természetesen szerin-
tem is a „katód gyár” körül kialakult vita 
volt és még lesz is sokáig. Erről már kifej-
tettem a véleményem az Ácsi Hírek olda-
lain, annyit szeretnék ehhez hozzáfűzni, 
hogy a mi feladatunk igazán még csak 
most fog elkezdődni a gyár működésé-
vel egyidejűleg.

Az ellenőrzés és a kontroll az, amit mi 
Ácsiak tehetünk, azt kérem Mindenkitől, 
hogy működjünk együtt a város vezeté-
sével ebben az ügyben és akkor remél-
hetőleg csak az előnyeit fogjuk érezni 

Héregi Péter a mostani választásokat megelőző ciklusban is önkormányzati képviselő volt, képviselőjelöltként most is 
indul a választásokon. Jelen a választás kapcsán írt soraiban így megemlíti az elmúlt évekkel kapcsolatos tapasztalatait, 
és megfogalmazza gondolatait a közelgő választás kapcsán is. Kérésére a különszámban így nem kért helyet a bemu-
tatkozó képviselőjelöltek közötti megszólaláshoz.



ÁCSI HÍREK

9

Pünkösdi gondolatok
törekszik, hogy alakítsa a világot, még-
pedig a saját képére és hasonlatossá-
gára. Egyre rosszabbá szeretné tenni a 
világot. Azt akarja, hogy az emberek kö-
zött a gyűlölet, a békétlenség, a háború, 
az irigység, a kapzsiság legyen úrrá. Fá-
radhatatlanul működik, egy pillanatig 
sem áll meg. Ő sem fárad el, szüntelenül 
rosszabbá akarja tenni a földet. Sokszor 
úgy látszik, hogy a rossz sokkal erősebb, 
mint a jóság. Mintha Isten gyengébb len-
ne, mint a rossz. Miért van ez így? Mert a 
Jó Isten az embernek szabad akaratot 
adott. Az embertől függ, hogy melyiket 
választja. Vagyis melyikkel működik 
együtt. Mindenki maga választhat: me-
lyik lélekkel akar együttműködni. A Bér-
málás szentsége azt jelenti, egy életre 
választom Istent, a Szentlélek segítségét 
kérve. És ha vele működök együtt, baj 
ugyan érhet, de az Isten ügye győzelem-
re jut bennem.

Hindu mese szerint: egy vízcseppből 
sár lesz, a másik felszárad, a harmadik 
kagylóba esik és igazgyöngyöt terem.

Isten kegyelme essék bennem 
gyöngykagylóba és teremjen igaz-
gyöngyöt. 

lenne ügyességünk és erőnk. Ha az em-
ber életében ilyen fontos a lélek, mek-
kora hatása lehet az Isten Lelkének? Már 
a teremtéskor ő alakította ki az Ős Káosz-
ból a rendet. Most is arra törekszik, hogy 
megváltoztassa a világot: hogy a világ 
egyre jobb legyen. A szeretet, a megbé-
kélés, a türelem, a segítség, a béke le-
gyen az úr. Sajnos a gonosz lélek is arra 

Azt mondja az Úr Jézus, hogy senki-
nek sincsen nagyobb szeretete annál, 
mint amikor valaki életét adja testvére-
iért. Napjainkban kiveszett az emberek-
ből a szeretet. Nem szeretik egymást, 
nem akarnak adni a másik embernek. 
Mindenki magának dolgozik. Nem ad az 
idejéből és nem ad a pénzéből. Legfel-
jebb ha szereti testvérét, szüleit, család-
ját, akkor képes áldozatot hozni értük. 
Igen ritka dolog, amikor másért vagy más 
helyett szenvedést tudunk vállalni. 

Az Úr Jézus mindenét odaadta ne-
künk. Csakugyan életét adta értünk, s 
nem a barátaival tette ezt a jót, hanem 
mikor még ellenségei voltunk bűneink 
miatt, akkor halt meg értünk. Nem akart 
elhagyni minket, hanem nekünk adta 
Lelkét, s elküldte a Szentlelket, hogy ve-
lünk legyen. Íme, így szeret minket az 
Atya, a Fiú és a Szentlélek, az egész 
Szentháromság. Ezért a három legna-
gyobb ünnepünk, amikor Isten szerete-
tét ünnepeljük: a karácsony, a húsvét és 
a pünkösd.

A Szentlélek átalakítja a világot. 
Igaz, hogy kezünk és testi munkánk 

alakítja a világot, de a Lélek nélkül hiába 

Milus	Ferenc	plébános
			

Tisztelettel:
Héregi Péter képviselőjelölt
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Harmadik Családi Majális A� cson
	Ácsi	Adventi	Angyalok	
			

TA� J E� KOZ TATA� S
határidőt követően – a szerződéses szöveghez módosítási 
javaslatokat terjesztett elő. A Képviselő-testület a módosí-
tási javaslatokat megtárgyalta, azokat elutasította, egyben 
felhívta a bérlőt az ingatlan 2024. május 15. napjáig történő 
elhagyására.

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete eljárá-
sa során a felek között bérleti szerződés és jogszabályi ren-
delkezések betartásával járt el. Az Önkormányzat Képviselő- 
testületének megítélése szerint a korábbi, több, mint tíz éve 
fennálló bérleti szerződés az Önkormányzat számára hátrá-
nyos volt, ezért figyelemmell arra is, hogy a szerződés mind-
két félnek megfelelő módosítására a bérlő nem volt hajlan-
dó, a szerződés alapján őt megillető felmondási jogát alkal-
mazta. A Képviselő-testület együttműködési szándékát ki-
fejezve a felmondási idő lejártát követően is folytatta volna 
a jogviszonyt, erről testületi döntés is született, azonban a 
volt bérlő a testület számára elfogadhatatlan módosítási 
javaslatokkal élt, így ezen javaslatokat elutasította.

A MEMFO Nonprofit Kft. 2024. április 1. napjától az ingat-
lan jogcím nélküli használója, nem áll fenn olyan szerződés, 
ami az ingatlanban történő tartózkodását biztosítaná. Erre 
tekintettel is hívta fel a Képviselő- testület a volt bérlőt az 
ingatlan kiürítésére.

Ács Város Önkormányzatának határozott álláspontja, 
hogy a volt bérlő fennálló elszámolásra nem jogosult. Az el-
számolás feltételeit a korábbi bérleti szerződés szabályozta, 
a szerződéses rendelkezések alapján pedig nem merülhet 
fel elszámolás kötelezettsége bérlői oldalon. 

Ács, 2024. április 30.

 Ács Város Önkormányzata Oplaznik Gabriella, a MEMFO 
Nonprofit Kft. ügyvezetője 2024. április 30. napján a Face-
book-on közzétett bejegyzésével kapcsolatban az alábbi 
tájékoztatást nyújtja.

Ács Város Önkormányzata már 2023. év márciusában 
megkereste a MEMFO Nonprofit Kft-t annak érdekében, 
hogy Ács 2353/2 hrsz-ú ingatlan vonatkozásában (Zárda) a 
közöttük több mint tíz éve változatlan tartalommal fennálló 
bérleti jogviszony tartalmát a felek módosítsák. Az Önkor-
mányzat módosítási javaslatai a bérlő részéről elutasításra 
kerültek.

Ács Város Önkormányzatának Képviselő-testülete az 
eredménytelen tárgyalásokat követően 2023. szeptember 
26. napján, 150/2023. (IX.26.) számú képviselő-testületi ha-
tározatával döntött a MEMFO Nonprofit Kft. bérlővel fenn-
álló bérleti szerződése megszüntetéséről, annak felmondá-
sáról. A felmondási jogot a felek közti bérleti szerződés biz-
tosította az Önkormányzat számára, 6 hónapos felmondási 
idő mellett, 2024. március 31. napi lejárattal.

A felmondási idő utolsó időszakában a bérlő a jogviszony 
folytatására tett javaslatot, mely javaslat alapján a Képvise-
lő-testület az ügyben ismételten döntést hozott. Ács Város 
Önkormányzatának Képviselő- testülete 2024. március 20. 
napi ülésén, 57/2024. (III.20.) sz. határozatával döntött arról, 
hogy a MEMFO Nonprofit Kft-vel 2024. április 1. napjától 
2026. december 31. napjáig terjedő időre határozott idejű 
bérleti szerződést kíván kötni. A határozat mellékletét ké-
pezte a testület által elfogadott bérleti szerződés szövege, 
melynek aláírására a polgármestert felhatalmazta.

A döntésről a MEMFO Nonprofit Kft. 2024. március 21. 
napján tájékoztatásra került, a szerződés megküldésével 
együtt azzal, hogy az aláírásra az Önkormányzat 2024. április 
1. napját megelőzően tett javaslatot. A Kft. a szerződést 
nem írta alá, ezzel szemben 2024. április 3. napján – azaz a 

Dr. Szentirmai István polgármester
      Ács Város Önkormányzata képviseletében
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Jubileumi emlékülést tartott az A� csi Kossuth Lajos Asztaltársaság

A 2004. április 22-én 28 fő alapító taggal több évtizednyi szünet után újjáalakult Ácsi Kossuth Lajos Asztaltársaság 
20 éves „születésnapját” ünnepelte. A jelenleg 32 fő rendes és 3 pártoló tagból álló asztaltársaság tagságának zöme 
hatvan év feletti, de vannak fiatal egyetemista és általános iskolás tagjaik is. A jubileumi emlékülés apropóján Tóth 
Ilona elnökségi taggal beszélgettünk.
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„Ne mozdıt́ sd el az ősi határt, amelyet őseid jelöltek ki!”
Kincset érő hagyaték az ácsi református gyülekezet gondozásában

Úgy tartják, nem mi gyűjtjük a tárgyakat, hanem a tárgyak gyűjtenek minket, embereket. Hiszen amíg az ember 
élete múlandó, addig a tárgyak halálunk után is megmaradnak, ha van, ki gondjukat viselje. Az ácsi református gyü-
lekezet birtokában lévő gyűjteményt árván maradt énekeskönyvek, Bibliák és egyéb, hajdan becsben tartott darabok 
alkotják. A gondoskodó szeretettel őrzött emléktárgyakat az érdeklődő lakosság is megtekintheti. A gyűjteményről,  
létrejöttének kezdetéről, s arról, hogy sikerült összegyűjteni a sok értékes darabot és honnan indult ez a történet, 
Gerecsi Zsolt esperes úr mesél.
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Ha újra lehetne kezdeni, ismét ezt választanám…
Városunk az épıt́őmérnök szemével

van, szeretnek barkácsolni, szinte min-
dent maguk csinálnak a házuk körül. 
Édesapám kőművesként dolgozott Né-
metországban, pár hetente járt haza. A 
húgommal sokat kellett segítenünk a 
ház körül, amit utólag egyáltalán nem 
bántunk meg, a javunkra vált, édes-
anyánk a házimunka szeretetére nevelt 
minket. Húgomra ragadt édesanyánk 
kert szeretetéből is, amivel én nem tu-
dok versenyezni – meséli Nagy Angéla, aki 
Győrben végezte tanulmányait. A közép-
iskolát és magasépítő technikus képesítést 
a Győri SZC Hild József Építőipari Tech-
nikumban végezte. Majd a Széchenyi 
István egyetem építészépítő- és közleke-
désmérnöki karán szerzett oklevelet, 
építőmérnökként. 

- Mióta az eszemet tudom, immár 34 
éve, itt élek. Én még mindig a „faluba” 
megyek. Párommal itt vettünk telket pár 
éve. Hála Istennek Ő is szereti a kihíváso-
kat, mert úgy nézett ki a telek, mint ha 
innen jött volna az ihlet Kiplingnek A 
Dzsungel Könyvéhez. Ma már másképp 
fest, ősszel tervezzük a költözést, ő egé-
szen a Szigetközből jött el idáig. Sok gye-
rekkori barátom a mai napig itt él. Hálás 
lehetek, hogy vannak, akikkel napi szin-
ten tartjuk a kapcsolatot és nem csak te-
lefonon. Szeretek itt élni, a családommal 
és a barátokkal.

- A szüleim itt Ácson ismerkedtek 
meg. Duplán Nagy családnak mondhat-
juk a miénket mivel 3 bátyám és egy hú-
gom van. A bátyaimnak jó kézügyessége 

Nagy Angéla építőmérnökként dolgozik. Tudatosan választotta hivatását, s gyermekkori döntését ma sem változ-
tatná meg. Mondhatjuk, hogy mindannyiunk megelégedésére, hiszen munkája már Ácson is hirdeti városunk fejlődését 
és szolgálja az egyre növekvő lakossági igényeket. Beszélgetésünkből kiderül, melyek ezek az építmények, s városunk 
szülötte azt is elmeséli, hogy nagyon szeret itt élni, hiszen ezer szállal kötődik Ácshoz.
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Hogyan ítéli meg a város 
fejlődését?

- Jó látni, hogy a településünkön fej-
lődik az infrastruktúra is. A jövőben szük-
sége is lesz rá a városnak. Biztos vagyok 
benne, hogy az átmenő forgalom meg 
fog nőni a városban. Úgy hallottam a víz-
és csatornahálózat kapacitása is bővítve 
lesz a közeljövőben az épülő gyár miatt. 
A településünk mellett elhaladó kerék-
párosút is pozitív dolog, bár lehetett vol-
na közelebb is hozzánk. Sokan használ-
ják, főleg, hogy nincsenek messze az út-
tal összekötött települések. 

Ennek rendkívül örültem, első sorban, 
mert a lakóhelyemért is tehettem egy 
kicsit. Vannak köztünk olyanok, akik sze-
retik, mások leszólják, de tagadhatatlan, 
hogy a rohanó világunkban teret hódí-
tottak a gyorséttermek. Aki nem megy 
be, csak elmegy mellette, annak is sokkal 
szemet gyönyörködtetőbb a látvány, 
mint amit a terület egy éve nyújtott. Sok 
a zöld terület, fákat ültettünk és több 
száz dísznövényt. Szerintem maga az 
épület is megfelel a 21. század igényei-
nek, mind a formavilág, mind a felhasz-
nált anyagokat tekintve.

Mi vezette erre a pályára, s melyik 
munkájára legbüszkébb?

- Mindig is a kivitelezés érdekelt, a 
terepi munka. Főiskola után Győr egy na-
gyobb generálkivitelező cégénél kap-
tam építésvezető munkát. Állítólag rá-
termett voltam az állásra, és azok után, 
hogy 7 éve dolgozom ebben a szakmá-
ban elmondható szerintem, hogy megál-
lom a helyem egy ilyen férfias szakmá-
ban. 

- Én az a gyerek voltam, akinek hatá-
rozott elképzelése volt róla, hogy mi sze-
retne lenni. Ha újra lehetne kezdeni, is-
mét ezt választanám. A legbüszkébb ta-
lán a Győr Pláza teljes külső és belső fel-
újítására vagyok. Elég összetett munka 
volt, egyidőben belső és külső területe-
ken is folyt a munka miközben a Pláza 
teljes gőzzel nyitva tartott. Ácsról is so-
kan járnak bevásárolni, moziba, remé-
lem a kedves olvasók is osztoznak az 
örömömben, hogy modernebb, igénye-
sebb helyen tehetik mindezt. 

Ácson mi köthető az Ön nevéhez, 
tevékenységéhez?

- Nos, sokak örömére és várakozására 
idén februárban megnyílt a több éve re-
besgetett Burger King Drive Autós 
Gyorsétterem itt Ács határában. Az 
Imocent Kft. volt a projektért felelős fő-
vállalkozó cég. Főnököm Méhes József 
Dávid úgy döntött, hogy a projekt hely-
színi vezetője én leszek egy kolléganőm 
műszaki előkészítő támogatása mellett. 

Százan sétáltunk át Nagyigmándra Tóth	János
Fotó:	Fortuna	Gábor
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Fókuszban a STROKE Gulyás	Beáta

Andrea előadásában aki fizioterápiás 
részlegen dolgozik, vezetőasszisztens-
ként.

Hogyan változtatja meg a betegség 
az érintett családok életét, mi mindenre 
kell figyelniük azután, hogy hazatér a 
hozzátartozó?

Reisner Gábor, aki gyógymasszőr,  
tőle gyógymasszázsról tudtunk meg 
hasznos információkat: milyen hatása 
van, mikor menjünk masszőrhöz és  mi-
lyen gyakran.

Mindhárom meghívott vendégem  a 
Petz Aladár Megyei Kórház Mozgásszer-
vi Rehabilitációs Osztályán dolgozik, kö-
szönöm, hogy elfogadták meghívásom.

A részvevőknek köszönöm, hogy el-
jöttek, remélem hasznos információval 
gazdagodtak.

Júniusban 4-én  9 órakor találkozunk 
a Gondozási Központban ahol „Dióhéj-
ban az elsősegélynyújtásról” hallhatnak 
tőlem egy elméleti és egy gyakorlati elő-
adást.

Várunk mindenkit nagy szeretettel.
A nyári pihenés után folytatjuk az elő-

adásokat.

- A stroke ellátása nem késhet, csu-
pán egy pár órás időablak van, amíg nem 
károsodik visszafordíthatatlanul az agy. 
Éppen ezért, ha magunkon vagy valakin 
a környezetünkben a stroke tüneteit ta-
pasztaljuk, ne várjunk! Hívjunk azonnal 
mentőt, forduljunk orvoshoz! Stroke 
esetén minden perc számít, ne várja 
meg, hogy a tünetek megszűnjenek – 
hívta fel a figyelmet erre is a Főorvosnő.

Strokon átesett betegek rehabilitá-
ciójáról is hallhatunk  Némethné Dombi 

Ismertebb nevén szélütés, gutaütés: 
évszázadok óta velünk élő szavak, ame-
lyek az agyi vérkeringési zavar szinoni-
mái. Ki ne hallott volna erről a betegség-
ről? A stroke a harmadik leggyakrabban 
halált okozó betegség Európában,de 
hogyan ismerhető fel időben és melyek 
a hirtelen kialakuló tünetek?

Erről meghívott vendégem Dr. 
Szegedi Anikó neurológus, mozgásszer-
vi rehabilitációs főorvosnő tartott elő-
adást a Bartók Béla Művelődés Házban 
ahol nagyon sok érdeklődő vett részt.

Ács Város Polgármestere elisme-
résben részesítette KISS ATTILÁT, az 
Ácsi Önkormányzati Tűzoltóparancs-
nokság tűzoltóját.

Az elismerést Nagy Tamás alpolgár-
mester adta át pénteken délelőtt a Ko-
márom-Esztergom Vármegyei Ka-
tasztrófavédelmi Igazgatóság Szent 
Flórián napi ünnepségén Kisbéren, a 
Wass Albert Művelődési Központban.

Ács Város Önkormányzata gratulál, 
és további munkájához sok sikert, erőt 
és egészséget kíván!

Elismerés

Fotó: Tóth A.


